
Číslo 6 Júl 2018

OBEC

DOMAŇOVCE

Domaňovce

Najstaršia písomná zmienka o obci sa vyskytuje v listine kráľa Bela IV.  15. júna 1258. 

Pomenovanie obce je pravdepodobne odvodené od osobného mena Damián. 

Obec mala v roku 1598 34 domov a patrila k stredne veľkým usadlostiam.

K dnešnému vzhľadu obce prispeli svojou prácou mnohé generácie, ktoré tu žili pred

nami.

Domaňovce – vždy mladá obec!
viac na strane č. 5
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Snažili sme sa trošku upraviť okolie okolo obecného úradu,

jednak úpravou priestorov za obecným úradom, opravou bráničky,

rekonštrukciou schodov a tento rok upravíme aj okolie pred

kultúrnym domom a predajňou COOP Jednota pokládkou

zámkovej dlažby a úpravou priestranstva. Aj časť interiéru

obecného úradu prešla svojou modernizáciou.

Na cintoríne bola vyvŕtaná nová studňa, zaviedlo sa osvetlenie

cintorína hlavne v zimných mesiacoch, upravilo sa parkovanie

pred cintorínom a po vyrúbaní starých stromov boli nasadené

nové. V pláne je aj výmena dlažby okolo Domu smútku. Verím,

že čas, ktorý je neúprosný, nám dovolí túto výmenu zrealizovať

ešte v tomto roku.

Pri bytovom dome na Karpeliskách sme boli nútení popasovať

sa s odvodňovacím kanálom pri studni, ktorá bola často hlavne na

jar, keď sa topil sneh, ale tiež pri nárazových dažďoch v lete,

zaplavovaná. Zamestnanci obce upravili aj spoločné priestory

v bytovom dome . Pre štyri rodinné domy na Karpeliskách bola

vybudovaná kanalizácia.

V centre obce sa zrekonštruovali všetky tri lavičky vedúce cez

miestny potok. Začali sme s rekonštrukciou miestnych

komunikácií v centre obce po jednej aj druhej strane potoka.

V poslednom čísle som Vás informovala o tom, že obec ešte

začiatkom roka 2016 požiadala o nenávratný finančný príspevok

cez Pôdohospodársku platobnú agentúru na „Rekonštrukciu

centrálnej časti obce Domaňovce“. Súčasťou tejto rekonštrukcie

mala byť časť miestnej komunikácie /od kostola po p.

Brandoburovú/, rekonštrukcia klenbového mosta, rekonštrukcia

parku – chodníky, osvetlenie parku, drobná architektúra a zeleň.

Celá rekonštrukcia centrálnej časti bola rozdelená podľa

zverejnených výziev do dvoch žiadostí. Prvá pozostávala práve

z rekonštrukcie miestnej komunikácie, chodníkov a klenbového

mosta. Druhá zahŕňala osvetlenie parku, drobnú architektúru –

lavičky, koše a zeleň. Aj preto bola cesta pred p. Štefanom

Gondom vlani ukončená. Po viac ako dvojročnom hodnotení

týchto žiadostí zo strany PPA nám 12.2.2018 bolo doručené

rozhodnutie

Milí Domaňovčania,

Je za nami nielen koniec prvého polroka roku 2018, ale pomaličky sa schyľuje aj ku koncu volebného obdobia.

A preto si dovolím a posnažím sa stručne zhrnúť všetko to, čo sa počas fungovania tohto obecného zastupiteľstva

v obci zrealizovalo.

V prvom rade chcem spomenúť publikáciu Villa Daman. Občasník obce Domaňovce, ktorého prvé číslo vyšlo

v decembri 2015, a prostredníctvom ktorého sa k Vám dostávajú informácie o tom, čo sa v obci udialo, neudialo a čo

sa plánuje.

Každým rokom obec prostredníctvom finančného

príspevku z ÚPSVaR na podporu vytvárania pracovných

miest zamestnávala občanov obce, mužov i ženy, ktorí sa

predovšetkým starali o verejné priestranstvo v našej obci,

a chlapi sa tiež podieľali na rôznych stavebných prácach.

V auguste 2016 obecné zastupiteľstvo schválilo zriadenie

obecnej firmy, v rámci ktorej je tiež poskytovaný

príspevok z ÚPSVaR. Obecná firma sa zaoberá montážou

káblových zväzkov a ponúka rôzne stavebné

a dokončovacie práce, búracie a demolačné práce. Od roku

2015 obec v rámci príspevku na podporu vytvárania

pracovných miest získala z ÚPSVaR celkovo 108.231,65

€, a obecná firma 9.567,36 € za rok 2018. Vďaka tomu

bolo každoročne zamestnaných priemerne 6 občanov našej

obce, a v rámci obecnej firmy 3.
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Po viac ako dvojročnom jednaní s Podtatranskou

vodárenskou spoločnosťou, a.s., /PVS/ týkajúceho sa

zavedenia vodovodu do našej obce, bola v novembri 2017

podpísaná zmluva o postúpení práv a povinností investora

na stavbe, na základe ktorej sa PVS zaviazala zrealizovať

na svoje náklady vodovod v dĺžke 1358 m v celkovej výške

cca 260.000,- €. Tak sa zrealizovala hlavná vetva od

Jamníka okolo obecného úradu až hore na novú ulicu okolo

p. Franka. Viem, že pre nás všetkých, ktorí sa na vodovod

napájali, ale aj tých, ktorí sa nenapájali to bolo nie ľahké

obdobie, kedy sme museli trpieť prach, nečistoty na ceste,

hluk vozidiel a poškodené rigoly. Verím však, že všetko sa

časom utrasie, dá sa do pôvodného stavu a po zaasfaltovaní

cesty na novej ulici, niekedy na jeseň tohto roka, a úspešnej

kolaudácii, na všetky tieto nepríjemnosti zabudneme.

Po valnom zhromaždení PVS dňa 8.6.2018 nás p.

generálny riaditeľ vyzval, aby sme svoje požiadavky na

investičné zámery posielali do konca augusta toho roka.

Samozrejme sme takto už urobili, a chceli by sme

pokračovať v realizácii ďalších vetiev, ak budeme úspešní.

Realizácia vodovodu je finančne náročná a z vlastných

zdrojov to obec nemá šancu utiahnuť.

Pracujeme na označení autobusovej zastávky v centre

obce. Keďže každý vodič autobusu pristaví autobus tak, ako

mu to je najpohodlnejšie a častokrát pre cestujúcich

nebezpečné. Osadili sme už dva označníky, ale je potrebné

zabezpečiť ešte ďalšie vodorovné, či zvislé dopravné

značenie, na ktorom sa v súčasnosti pracuje.

rozhodnutie o schválení žiadosti o nenávratný finančný príspevok na osvetlenie parku, drobnú architektúru a

zeleň. Čomu sme sa veľmi potešili. 15.6.2018 nám však prišlo negatívne rozhodnutie o neschválení žiadosti o

nenávratný finančný príspevok na miestnu komunikáciu, chodníky v parku a klenbový most. Ak bude možné počkať

s realizáciou schválenej žiadosti dovtedy kým sa zapojíme do ďalšej už avizovanej výzvy, do rekonštrukcie parku sa

zatiaľ nepustíme. Ale dali sme sebe aj Vám záväzok, že miestnu komunikáciu od p. Štefana Gondu po kostol toho roku

dokončíme, či už z vlastných zdrojov alebo cudzích, a tak aj urobíme a už teraz vieme, že na jej realizáciu použijeme

vlastné zdroje.

Zregulovali sme niektoré rigoly v obci / rigol okolo p. Karola Švača a rigol okolo. P. Margity Olejníkovej/, slúžiace

na odtok dažďovej vody a v spolupráci so Správou ciest PSK sa zregulovala aj časť rigola okolo hlavnej cesty. Opravil

sa obecný traktor Zetor s príslušenstvom. A po generálnej oprave opäť slúži pri údržbe verejných priestranstiev, zbere

BRO, zimnej údržbe miestnych komunikácií. Pre zachovanie uspokojivého stavu ihriska a parku sme zakúpili traktorovú

kosačku. Začiatkom roka 2016 obec zakúpila obecné auto Citroën Elysée. A v rámci obecnej firmy, a jej prvého roku

svojho fungovania, sme zakúpili rozmetadlo na posypový materiál v zime, prívesný vozík, elektrocentrálu, búracie

kladivo, kosačku. Všetky tieto stroje, prístroje a zariadenia nám uľahčujú a urýchľujú prácu v obci.

Popri realizácii rekonštrukcie elektrickej siete v obci spoločnosťou VSD sme aj my trošku začali „rekonštruovať“

verejné osvetlenie v obci. Vymenili a premiestnili sa rozvodné skrine na verejné osvetlenie a na ČOV. V smere na

ihrisko a na novú ulicu boli osadené nové kandelábre a nové svietidlá, ktoré chceme doplniť aj na ulicu pri ihrisku až

k ČOV. Postupne sa už zakupujú LED svietidlá na ďalšie stĺpy, podľa potreby sa menia aj stĺpy miestneho rozhlasu

a vymieňajú amplióny. Tiež boli zakúpené nové vianočné ozdoby.

V januári 2016 bol slávnostné otvorený Denný stacionár pre seniorov, ktorý po kratšej prestávke, kvôli kontrolným

procesom a zmenou financovania zo strany štátu, v obci opäť funguje. Jeho prevádzkovateľom je Spišská katolícka

charita.

Vďaka pár sponzorom a úsiliu jednotlivcov bola na jeseň roku 2016 znovu postavená na nohy Kaplička nad Malou

stráňou zasvätená sv. Martinovi a sv. Bartolomejovi.

Po jarných búrkach a silných dažďoch nám došlo k narušeniu statiky na prístavbe za potravinami Paciga /bývalé kino/

a preto sme z hľadiska bezpečnosti boli nútení pristúpiť k zbúraniu tejto časti budovy.

Okrem týchto fyzických vecí, ktoré je vidieť, nás potrápili aj také ktoré vidieť nie je, ale cítiť dosť. Hlavne čo sa času

a financií týka. Začiatok volebného obdobia nás prekvapil dvomi súdnymi spormi, ktoré boli voči obci vedené, týkajúce

sa neuhradených faktúr za zateplenie školy a za miestnu komunikáciu na Karpeliskách. Podarilo sa nám tieto spory

mimosúdnou cestou postupne posplácať. Celkovo to činilo 32.500,- € /súdnou cestou hrozilo, že obec zaplatí cca

36.000,- € za neuhradené faktúry a úroky z omeškania viac ako 15.000,- €/.
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Začali sme s vysporiadavaním pozemkov na ČOV od

Slovenského pozemkového fondu a so zriaďovaním

vecných bremien na pozemky, po ktorých vedie kanalizácia, či už

sú to pozemky vo vlastníctve súkromných osôb alebo štátu.

Vysporiadanie týchto vzťahov je nevyhnutné pre skolaudovanie

kanalizácie, bez toho to nebude možné. Verte, je to veľmi časovo

náročný proces a výsledok práce nie je badateľný.

V oblasti Dobrovoľného hasičského zboru sme zaznamenali

obrovský pokrok. Vďaka aktívnemu prístupu mužov i žien,

a neskôr aj detí sa členovia DHZ Domaňovce začali zúčastňovať

rôznych pretekov v tomto „hasičskom športe“ a takmer zo žiadnej

súťaže neprišli bez umiestnenia a pohára. Ich podporu obec

prejavila zakúpením motorovej hasičskej striekačky / 5.200,- € / a

každým rokom získaním dotácie z Dobrovoľnej

požiarnej ochrany doteraz vo výške 3.500,- € si

postupne zabezpečovali doplnenie svojho vybavenia.

Podarilo sa nám na našom futbalovom ihrisku,

a myslím dosť uspokojivo a na dobrej organizačnej

úrovni, zorganizovať aj jednu súťaž mladých hasičov

hry Plameň a jedno Územné kolo DHZ. Taktiež sme

zo strany MV SR získali protipovodňový vozík,

ktorý nám odovzdala samotná pani ministerka.

V oblasti kultúry sme sa snažili uskutočňovaním

rôznych kultúrnych, športových, kulinárskych

podujatí vyhovieť každej vekovej kategórii a tak

prispieť k súdržnosti občanov našej obce. Na

realizáciu jedného z nich sme už tri roky po sebe

získali aj dotáciu z Prešovského samosprávneho

kraja spolu vo výške 5.600,- €. Veľmi ma teší, že

niektoré zabudnuté aktivity sa obnovili, a zasa nové získali veľkú obľubu. Na realizáciu mnohých z nich nepostačujú

len poslanci a zamestnanci obce, ale je potrebná pomoc aj jednotlivých zložiek fungujúcich v obci a jednotlivcov.

A preto všetkým tým, ktorí boli pri týchto akciách nápomocní a prispeli k organizácii, či k spestreniu programu patrí

hlboká poklona a poďakovanie.

Aj naďalej chceme našu obec rozvíjať, pracovať na skvalitňovaní života v obci, v budovaní súdržnosti

a spolupatričnosti medzi nami. Je toho veľmi veľa čo by sme chceli urobiť. Veľmi ma trápi nedokončená kanalizácia

na kolónii a chodník, ktorý je v hroznom stave, nezateplený obecný úrad a kultúrny dom, ako aj staré okná,

nedokončený chodník v časti ulička, nezregulované potoky v extraviláne obce, hustá doprava nákladných vozidiel cez

obec, čím dochádza aj k poškodzovaniu cesty a zosuvu rigolov, tiež je treba urobiť cestu na ulicu za ihriskom....atď,

atď.. Je toho veľmi veľmi veľa. Ale verím, že spoločnými silami, ohľaduplnosťou a trpezlivosťou z vašej strany na

každého z Vás príde rad.

S blížiacim sa koncom volebného roka, sa chcem poďakovať poslancom obecného zastupiteľstva za ich aktívny

prístup, a to nielen účasťou na zastupiteľstvách, ktorá bola takmer vždy, až na výnimočné situácie, 100%-ná, ale aj za

ich bohatý prínos a aktívny prístup pri riešení rôznych problémov a situácií v našej obci. Myslím, že môžem úprimne a

zodpovedne povedať, že každý z nich hájil záujmy obce, čo sa prejavilo aj spoločnými plánmi, súdržnosťou

a spolupatričnosťou. Spolupracovať s takýmto zastupiteľstvom bolo úžasné, za čo im zo srdca vyslovujem veľké

ĎAKUJEM.

Poďakovanie patrí aj všetkým zamestnancom obce a obecnej firmy za ich spoluprácu a ochotu pomôcť

a dennodenne prispievať k tomu, aby sa nám tu v Domaňovciach spoločne dobre žilo

No a v neposlednom rade sa chcem poďakovať všetkým Vám, ktorým záleží na živote v našej obci, a ktorí svojimi

postrehmi, nápadmi, iniciatívou, ale aj kritikou prispievate k budovaniu a rozvoju našej obce.

A úplne na záver obrovské poďakovanie patrí mojej rodine, manželovi a deťom, za ich toleranciu, trpezlivosť,

pomoc a pochopenie, ktorého sa mi vždy dostávalo pri výkone tejto nie ľahkej a veľmi zodpovednej funkcie. Ďakujem

Vám moji najdrahší.

Ing. Martina Bednárová

starostka obce
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František Kunzo sa narodil 17. septembera 1954 v Spišskom Hrušove a je bývalý

slovenský futbalista, olympijský víťaz z roku 1980. S futbalom začínal v Rudňanoch, v

sedemnástich rokoch bol v drese Spišskej Novej Vsi najmladším hráčom Slovenskej národnej

ligy. Najlepšie futbalové roky prežil spoľahlivý obranca v Dukle Banská Bystrica (1973 –

1981). Na Štiavničky prišiel ako 19-ročný dovtedy druholigového tímu, po troch rokoch

vybojovali postup do česko-slovenskej ligy. Domáce prvoligové pôsobenie ukončil v

Lokomotíve Košice (1983 – 1985), v obidvoch kluboch prispel k triumfu v Slovenskom

pohári. V najvyššej súťaži odohral 191 zápasov. V olympijskom družstve Československa

odohral 11 zápasov. Na olympijských hrách 1980 v Moskve získal zlatú medailu.

Reprezentoval tiež v mládežníckych výberoch do 18 a do 21 rokov.

1. V súčasnosti žijete v Domaňovciach - ako sa Vám tu žije a pamätáte si ešte na prvú návštevu Domaňoviec?

Nie je vôbec ľahké po vyše 40. rokoch znova začať žiť na dedine. Ale myslím si, že spoločne s manželkou si na to pomaly

zvykáme. Len škoda, že sa tu nehrá žiadny futbal.

2. Váš život je spätý s futbalom. Spomeniete si niekedy na Vaše začiatky v Sp. Hrušove, Rudňanoch a Sp. Novej Vsi ?

Pýtam sa preto, lebo tie najkrajšie futbalové roky, predpokladám ste prežili v Banskej Bystrici a v Košiciach.

V Sp. Hrušove som začínal svoju futbalovú kariéru. Už ako 16-ročný som hrával za dospelých. Potom som prestúpil do

Rudnian a v 17. rokoch som prestúpil do Sp. Novej Vsi, kde som sa stal aj dorasteneckým reprezentantom ČSSR a zúčastnil

som sa turnaja UEFA v Taliansku. Na vojnu som narukoval do Dukly B. Bystrica, kde som zažil svoje najkrajšie futbalové

roky. Bol som kapitánom Dukly, keď sme vyhrali Slovenský pohár. Ako hráč Dukly som sa dostal do výberu Olympijského

družstva, kde sme na olympiáde v Moskve vybojovali zlaté medaily a stali sme sa olympijskými víťazmi prvýkrát v histórií

ČSSR. Aj v Košiciach som zažil veľa pekných futbalových rokov napr. vyhrali sme Slovenský pohár a hrali atraktívny futbal.

3. Sledujete futbalové dianie v BB a KE a čo hovoríte na súčasnú situáciu v týchto mestách?

V Banskej Bystrici a v Košiciach momentálne prežívajú ťažšie obdobie, ale myslím si, že tieto obe mužstvá sa začínajú

konsolidovať. Dukla postúpila do 2. ligy a Košice začínajú nové futbalové obdobie.

3. Čo myslíte, je ťažšie sa dnes presadiť mladým hráčom 17 až 19 -ročným v seniorskom futbale ako vo Vašich časoch?

Vy ste prišli do SNV ako 17-ročný a do Banskej Bystrice ako 19-ročný.

Ja si myslím, že mladí hráči majú viac možností ako my sme mali, napr. môžu odisť do zahraničia. Mladí hráči sa nesmú

vzdať po prvom neúspechu, naopak musí ich to motivovať a ešte viac na sebe popracovať. A keď majú radi futbal a myslia to

s futbalom vážne, tak výsledok sa určite dostaví.

4. ,,Ak sa talentovaní hráči viac motivujú slovenský futbal by mohol ísť vyššie.“ Túto vetu ste pred pár rokmi vyslovili

- ako ste to mysleli?

Na túto otázku Vám nemôžem odpovedať, pretože neviem v akej súvislostí som túto vetu povedal.

5. V jednom rozhovore ste sa vyjadrili, že Slovenská reprezentácia je v kríze - myslíte si to stále?

Terajšie mužstvo Slovenska je dobré. Máme hráčov, ktorí hrávajú v dobrých zahraničných kluboch a je len na veľkú škodu,

že také dobré mužstvo sa neprebojovalo na MS v Rusku.

6. Predpokladám, že najväčšie futbalové emócie ste prežívali pri zisku olympijského zlata? AKÁ TO BOLA CESTA

AŽ PO ZLATO?

Nebolo to vôbec ľahké dostať sa na OH v Moskve. Do Moskvy cestovalo len 17 hráčov a som rád ,že som patril medzi nich.

Boli sme skvelá partia a veľmi dobrí hráči, ktorí dokázali nemožné, vyhrať OH.

7. Mesto Banská Bystrica pri príležitosti 750. výročia svojho založenia Vás zaradilo medzi najlepších

Banskobystrických športovcov uplynulého storočia - predpokladám, že ste na to hrdý.

Veľmi ma to potešilo, že som sa stal futbalistom storočia v Banskej Bystrici.

8. ,,Verím, že budem trénovať ešte nejaké lepšie mužstvo na Slovensku“ - Váš výrok . Splnilo sa Vám to?

Nie nesplnilo.

9. Osobne si myslím, že úspech, ktorý ste dosiahli je v

dnešnej dobe v našej spoločnosti ,,nedocenený“. AKO TO

VNÍMATE VY?

Myslím si, že situácia sa pomaly otáča, aj tí ľudia, ktorí

Olympiádu v Moskve podceňovali menia svoj názor. Ja osobne

som veľmi rád, že to bolo v Moskve. Bola to skvelá Olympiáda

s nádherným koncom pre nás.

10. Je pravda, že idete trénovať do SNV ?

Áno.

Pripravil: Ing. Ján Kamenický



vojny vrátili. Po vojne títo frontoví vojaci boli organizovaní v zväze

protifašistických bojovníkov.

O mladšej histórii obce po roku 1945 do roku 1989 a život v

dvadsaťpäťročnej histórii samostatnej Slovenskej republiky môže

byť podľa záujmu čitateľov v ďalšom čísle obecného časopisu.

"Hľa, aké dobré a milé je to, keď bratia spolu bývajú„ (Ž 133,1)

Pripravila: Mgr. Agnesa Žifčáková

Domaňovce – 760. výročie od prvej písomnej zmienky

Výročie obce nás nabáda k tomu, aby sme sa pristavili pri dôležitých medzníkoch v jej dejinách. Aby sme si

uvedomili čo nám zanechali naši dávni predkovia.

Hoci nemáme písomne doložené prvé osídlenie v našom katastri, doterajšie prieskumy archeológov ukazujú na ľudské

stopy už v staršej dobe kamennej – paleolite, prítomnosť Slovanov v priebehu 8. storočia po Kr. A nálezy z 9. -

začiatku 10. st. a následne z 12. - 13. storočia. Nálezy pochádzajú z rôznych lokalít, ktoré môžeme považovať za

stredoveké zaniknuté osady.

Najstaršia písomná zmienka o obci sa vyskytuje v listine kráľa Bela IV. 15. júna 1258. Pomenovanie obce je

pravdepodobne odvodené od osobného mena Damián. Obec patrila do majetku zemepánov, ktorým patril Spi šský

hrad. Ten do roku 1528 patril Zápoľskovcom, potom Thurzovcom do roku 1636 a po nic Csákyovcom. Obec mala v

roku 1598 34 domov a patrila k stredne veľkým usadlostiam. Ucelenejší obraz o obci nám dáva urbár, spísaný po

urbárskej regulácii Márie Terézie v roku 1773. Z neho sa dozvedáme o majetku obce, čím sa obyvateľstvo živilo, aké

dane a desiatky platili. Na vývoj obce negatívne vplývali časté vojny, dlhé pobyty vojakov v obci, požiare, choroby,

stavovské povstania, najviac však bola postihnutá cholerou v roku 1831, kedy zomrelo vyše 60 ľudí.

Dohľad nad obyvateľstvom, správou obce mal notár, ktorý bol obyčajne miestnym učiteľom. Z minulých storočí sa

nezachovalo veľa písomných záznamov. Z mála zachovaných písomných záznamov je pozoruhodný záznam z r.

1286, v ktorom sa prvýkrát spomína kostol v Domaňovciach. Kostol bol postavený v románsko-gotickom slohu, v 14.-

15. st. ho prebudovali v slohu gotickom. O tom svedčia tri gotické okná, lomený portál a travertínová krstiteľnica,

nájdené pri úpravách kostola v roku 1987. Z gotického interieru sa zachoval kríž a železné dvere. Začiatkom 18.

storočia bol kostol zbarokizovaný a v roku 1742 konsekrovaný k úcte sv. Štefan Prvomučeníka. Veľa kostola stála

budova fary (na mieste dnešnej základnej školy). Podobne aj o škole a učiteľovi je prvý známy záznam z roku 1650.

Hlavnou živiteľkou Domaňovčanov bola vždy pôda. Zmeny v jej vlastníctve zaznamenávajú pozemkové knihy po

roku 1860. Pôda patrila 37 gazdovstvám, urbáru a Csákyovcom.

Z druhej polovoce 19. st. sú zachované písomné pramene, že aj v Domaňovciach sílnej odpor proti maďarzácii. V

petícii panovníkovi za zachovane slovenčiny v úradoch a školách sú podpisy: Pavla Gondu – richtára, Martina

Novotného - podrichtára, Štefana Gondu – prísažného a Andreja Cibuľu, učiteľa.

Prvé roky 20. st. Boli pre obec veľmi kruté – vysťahovalectvo, prvá svetová vojna (v nej padlo desať

Domaňovčanov, šiesti sa vrátili zranení a viacerí zostali nezvestní celé roky), neúrodné roky, v roku 1919 veľký

požiar, v ktorom zhorelo 66 domov, škola. kostol a hospodársky dvor.

Nové pomery v Československej republike nepriniesli hneď úľavu z veľkej chudoby. Až pozemková reforma v roku

1924 kladne ovplyvnila postavenie najbiednejších. Do obce obce bola zavedená elektkrina v rokoch 1931 – 1934. Na

duchovný život v obci mali vždy najväčší vplyv cirkev a škola. Obec mala šťastie na dobrých a obetavých kňazov a

učiteľov. V malej miere, ale predsa, začína ožívať aj spoločenský život - ochotnícke divadlo, združenie hasičov, rôzne

náučné kurzy. Prvá futbalová lopta sa v dedine objavila v lete 1932.

Druhás vetová vojna zasa život a vývoj obce pribrzdila. Vďaka Bohu, obec nebola počas nej výraznejšie

zasiahnutá. Škoda, že traja vojaci (Vantroba, Pavlík,Almáši) padli tesne pred skončením vojny. Vyše dvadsiati sa z

vo

6 760. VÝROČIE OBCE
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Blahoželanie jubilujúcim Domaňovciam

Naša obec sa za 760 rokov písaných dejín nevyhla ťažkostiam, vojnám, moru, cholere, požiarom, mnohým lepším

aj horším hospodárskym a politickým zmenám. Je pozoruhodné, že napriek mnohým stratám Domaňovčania zostali

verní svojej dedine. Niektoré rodiny tu vydržali žiť celé stáročia, o čom svedčia takmer 500 - ročné zápisy v

matrikách aj iných starších archívnych dokumentoch. Tiež množstvo hmotných pamiatok a všetkého, čo robí obec

príťažlivou. Nijaké umenie nemôže napodobniť mnohoraký pohľad na svoje rodisko a blízke okolie. Čo robí

Domaňovce príťažlivou obcou? Pravdepodobne to, že vždy bolo oveľa viac toho, čo spájalo jej obyvateľov, ako toho,

čo ich rozdeľovalo. Zaiste to bola hlboko zakorenená viera v Boha, mravné a morálne kresťanské zásady. Neboli

rozdiely v náboženstve, výrazné rozdiely v majetku, zvykoch a rodinných tradíciach. Naši predkovia spoločne

prežívali chvíle sviatočné i čas určený na robotu. Každá generácia pridávala svoj diel aj k duchovnému a kultúrnemu

dedičstvu.

Obec je obcou nie tým, že ju tvoria domy, ulice a jej vybavenosť. Obec je predovšetkým spoločenstvo ľudí, ktorí v

nej žijú každodennými starosťami i radosťami. Spoločne sa podieľajú na vytváraní jej hodnôt a cez vzájomné vzťahy

posilňujú pocit vzájomnej spolupratričnosti. Kiežby bolo našou snahou, hlavne mladšej generácie, objavovanie našej

vlastnej histórie, pamiatok obce, osobností žijúcich i nežijúcich, spoznávanie dejín z rôznych hľadísk – prírodného,

kultúrneho, náboženského, hospodárskeho, atď. Poznávanie a vedomosti posúvajú život v obci dopredu.

V obci vznikol zámer zriadiť v 2. polroku 2018 obecné múzeum. Na zverejnenú výzvu sa očakáva pomoc občanov

fyzicky prispieť alebo pomôcť dobrou radou. Lebo žiaden človek sa neochudobňuje, keď rozdáva lásku a pomoc

blížnemu.

K dnešnému vzhľadu obce prispeli svojou prácou mnohé generácie, ktoré tu žili pred nami. Možno si to ani v

každodennom zhone neuvedomujeme, ale stránky histórie našej peknej obce napĺňame konkrétnymi činmi všetci v

nej žijúci, lebo stále je na to príležitosť.

Prajem našej jubilujúcej obci, aby sa naďalej rozvíjala po každej stránke, aby umožňovala pokojný život v nej

všetkým Domaňovčanom. Pozdravujem tiež všetkých rodákov, ktorých životné osudy zaniesli inde a všetkých, ktorí

v mysli máte miesto pre našu dedinu, aby sa Vám plnili Vaše osobné priania a Domaňovce mali stále miesto vo

Vašich srdciach.

Pripravila: Mgr. Agnesa Žifčáková
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Štefanská zábava 2017
Tak ako každý rok aj tento, sa konala v našej obci tradičná

Štefanská zábava. Do tanca nám hrala hudobná skupina Ronix z

Nemešian, ktorá bola úžasná. Tanečný parket bol stále plný. Nechýbala

polnočná tombola, skvelé jedlo a tento rok aj kultúrny program, ktorý si

pripravili zumba tanečnice netradične v krojoch. ĎAKUJEME všetkým,

ktorí svojou prítomnosťou vytvorili skvelú náladu. Vidíme sa o rok

priatelia.

Predsilvestrovská zabíjačka 2017
Koniec starého roka 2017 sa inak ako pravou dedinskou zabíjačkou v Domaňovciach ani

ukončiť nedal. Z domácich dvorov sme sa presunuli na námestie a pokúsili sa zachrániť staré

zvyky. Dúfam, že sa nám to podarilo. O čom svedčí aj vaša prítomnosť. Okolo zabíjačky je

veľa práce ale taktiež kopec skvelej nálady. Nechýbali tradičné zabíjačkové jedlá - hurky,

škvarky, grejzupa, tlačenka, pečienka, mozoček a iné. Bez pálenky, vareného vínka a

výborného punču by to ani nešlo. Skvelú atmosféru na námestí nám spríjemnil folklórny

súbor Domaňovčan a v sále KD domáca hudobná skupina Tino.

Darovanie krvi v obci
Darovanie krvi sa v našej obci stalo samozrejmosťou. V spolupráci s hematologicko-

transfúznym oddelením v nemocnici v Levoči obec Domaňovce organizuje darovanie krvi 3

až 4-krát do roka. Všetkým darcom ďakujeme a zároveň oslovujeme nových potencionálnych

darcov, ktorí zatiaľ nenašli odvahu prísť darovať krv. Nie je to nič nepríjemné alebo

bolestivé, práve naopak svojim konaním tak pomôžete iným, ktorí to potrebujú. Darovanie

krvi je skutočným „darom života“, ktorý zdravý jedinec môže poskytnúť ľuďom chorým a po

úrazoch. Je to veľmi prospešný, bezpečný a jednoduchý humánny krok.

Stavanie mája
S príchodom mája, mesiaca lásky,

prichádza k nám dávny zvyk stavania

májov, stromov, ktoré sú symbolom

víťazstva jari nad zimou, života nad

smrťou a znovu sa obnovujúcej prírody

a lásky. Zvyk a túžba prejaviť lásku

svojej milej postaveným májom a tým

jej dať najavo nielen svoju lásku, ale aj

sľub manželstva. Túto tradíciu sme si

aj tento rok pripomenuli za spevu a

tanca FS Domaňovčan a detského FS

Slniečko aj v našej obci, tradične na

priestranstve pred kostolom.

Ďakujeme súborom za krásny kultúrny

program ako aj všetkým chlapom, ktorí

pomohli pri stavaní mája, ženám z

denného stacionára sv. Štefana za

uvitie venca, ale taktiež všetkým, ktorí

sa zúčastnili tejto milej akcie. Stavanie

mája je krásna tradícia, ktorú sa oplatí

zachovať a udržiavať

Beh obcou - 5. ročník
V sobotu dňa 2.6.2018 sa konal

v našej obci 5. ročník behu

obcou Domaňovce. Tohto

podujatia sa zúčastnilo približne

70 bežcov v 5 kategóriách. Od

tých najmenších až po

dospelých. Tešíme sa, že sa

naše deti zapájajú do tejto

športovej aktivity, ktorú v našej

obci zaviedla starostka obce

Ing. Martina Bednárová.

Ďakujeme všetkým bežcom a

už teraz sa tešíme na ďalší

ročník. :-)
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200. Ich „sovičky“ už má asi každá gazdinka Domaňoviec a širokého okolia,

ale cestovali už aj do Rumunska. Tešíme sa, že sa v stacionári stretli seniori,

ktorí nechcú svoju starobu stráviť osamelo doma, ale chcú byť aktívnymi

obyvateľmi našej obce. Darí sa nám to. Sú veselší, zažijú vždy niečo nové,

zabúdajú na svoje zdravotné problémy. Život v stacionári je pestrý. Spolu

sme navštívili Spišské divadlo, boli sme aj na výlete v Poľsku, pozreli sme si

diviaču oboru, v spolupráci so MŠ s ZŠ Domaňovce sme si urobili krásne

fašiangy. Snažíme sa denný stacionár využívať aj na iné účely , napr. chodili

k nám deti počas jarných prázdnin, kde sme pre ne pripravili celodenný

program, stretávajú sa tam naši

Výsledky: 

MŠ ZŠ 2. stupeň

1. miesto - Richard Stuľák 1. miesto - Filip Farkašovský 

2. miesto - Ruth Garčárová 2. miesto - Samuel Farkašovský 

3. miesto - Dianka Gondová 3. miesto - Oliver Štubňa

ZŠ 1. stupeň 

1. miesto - Peťko Melega

2. miesto - Adrián Hradiský

3. miesto - Michal Štubňa

ŽENY MUŽI

1. miesto - Mariana Hrušovská 1. miesto - Erik Ruman

2. miesto - Lýdia Tomaščíková 2. miesto - Štefan Žifčák

3. miesto - Katka Garčárová 3. miesto - Vladimír Kotrady

Denný stacionár sv. Štefana
Staroba čaká na každého z nás. Prichádza tak pomaly, že si ju niektorí uvedomia v poslednej chvíli a nestihnú si ju

vychutnať. Sú ľudia, ktorí tvrdia, že nie je čo vychutnávať. Proti ich tvrdeniu stoja životy mnohých starcov a stareniek,

ktorí svoju jeseň života prežili v nádherných pokojných farbách. Nepremeškajme svoju príležitosť a neodkladajme

svoju starobu na posledné dni svojho života. Ak nám bude dopriate žiť dlhšie, nech to z nás neurobí ušomrané chodiace

diagnózy závidiace zdravie ostatných. Staroba je veľkou príležitosťou tešiť sa z toho, čo sme v živote prežili a tešiť sa z

toho, čo prežívajú ľudia okolo nás. Staroba je pre každého človeka väčším bremenom. S tým neurobíme nič. Staroba

však môže byť aj väčším darom. A s tým už niečo urobiť môžeme... Na to je ako stvorený denný stacionár, ktorý

prevádzkuje u nás v obci Spišská katolícka charita. Seniori nášho zariadenia sa svojim denným programom zapájajú do

života našej obce. Pomáhajú pri vití venca na máj, ktorý zdobí našu obec, pečú tradičné kysnuté koláče, oblátky, ale

najviac času trávia pri ručných prácach. Svoje ručné práce tvoria podľa ročných období. V čase Vianoc sú to vianočné

ozdoby, na veľkú noc zasa veľkonočné vajíčka a momentálne je hitom dekoračná sova. Ušili ich hádam aj 200

folklóristi, detský spevácky

zbor a do budúcna by sa tam

mala zriadiť izba ľudových

tradícii. Dvere v dennom

stacionári sú otvorené pre

každého občana našej obce. Ak

nechceš byť sám príď medzi

nás.

Pripravila: Mgr. Ivana Farkašovská

Rozprávačské Lodno 2018
V dňoch 9.–10. júna 2018 pripravilo Kysucké kultúrne stredisko

v Čadci, organizácia v zriaďovateľskej pôsobnosti Žilinského

samosprávneho kraja, v spolupráci s obcou Lodno už 21. ročník

veľmi obľúbeného kultúrneho podujatia ROZPRÁVAČSKÉ

LODNO, ktoré má štatút celoštátnej súťažnej prehliadky

rozprávačov.

Súťažná prehliadka ROZPRÁVAČSKÉ LODNO počas tohto

ročníka privítala 32 dospelých, medzi ktorými vystúpil so svojim

príbehom aj náš Domaňovčan Peter Lapšanský.

Tento rok získal finančnú cenu obce Lodno za „tvorivú

nadväznosť na tradičné veršovníctvo“.



Cez zimu a jar sme pomáhali zbierať a maľovať veľkonočné vajíčka žiakom našej

školy, ktorí chceli dosiahnúť rekord čo najväčším počtom vyrobených kraslíc. To sa

im aj podarilo a na záverečnom vyhodnotení ich úsilia im členky FSD na školskom

dvore zaspievali niekoľko vhodných piesní.

Na oslavu Dňa učiteľov nás vedenie VI. Základnej školy na Kožuchovej ulici v

Spišskej Novej Vsi pozvalo vystúpiť v kultúrnom programe. Vystúpenie sa takmer

sedemdesiatim prítomným veľmi páčilo.

V mesiaci máj sme spoločne navštivili obecné múzeum v Nemešanoch a

inšpirovali sme sa pre túto myšlienku aj v našej obci.

Aj toho roku sme prispeli programom pri stavaní mája, tohto pekného zvyku, v

našej obci.

Naším žiakom ZŠ, deťom MŠ a ich rodičom sme vystúpili na juniálese. Na pozvanie

riaditeľky školy sme prispeli do ich programu oslavy Dňa detí. Na harmonike nás

doprevádzal Marián Olejník.

V sobotu dňa 16. júna sa FSD, TK a iní sympatizanti folklóru a turistiky zúčastnili

na exkurzii v starodávnej Nitre. Bolo to zaujímavé a poučné pre všetkých – z

hľadiska

10 FS DOMAŇOVČAN A TURISTICKÝ KLUB

Členovia Folklórnej skupiny a turistického klubu sa v tomto

polroku aktívne podielali na niekoľkých podujatiach . Časť z

nich bola pripravovaná aj inými organizáciami.

Poslanci obecného zastupiteľstva pripravili 30. decembra 2017

obecnú zabíjačku. Počas celého dňa sa už na tradičnom podujatí

vystriedalo veľa domácich aj cudzích divákov a ochutnávačov

zakaľačkových dobrôt. Náladu vytvárala FSD s harmonikárom

Jozefom Petákom. K propagácii podujatia prispela TV Markíza.

Ženy aj muži z FSD spievajú v kostolnom spevokole pod

vedením organistky Mgr. Lucii Neupaverovej. Možno si to

mnohí ani neuvedomujú, že v hektickom čase (najmä pre ženy )

pred sviatkami absolvujú niekoľko skúšok. Nech im aj

naďalejostáva aspoň dobrý pocit, že mnohým z nás na Vianoce a

Veľkú noc umocňujú duchovný zážitok zo slávenia liturgie.

Tiež pripravená jasličková pobožnosť (dospelí a tri deti) pre

takmer 200 prítomných v kostole má stúpajúcu úroveň.

Stále účastníčky turistických akcií boli v zime na vydarenom

výlete vo Vysokých Tatrách v Tatranskom ľadovom dome na

Hrebienku. Absolvovali tiež niekoľko vychádzok na rôzne

miesta v chotári obce - pri kríži v Kline, v lese na majálese, pri

kapličkách a inde. Väčšia skupina členov TK má zážitok z

exkurzie v Botanickej záhrade v Košiciach, kde bola práve vtedy

výstava prekrásnych orchideí. Prehliadku nám doplnil

prednáškou o zaujímavej flóre náš rodák Ing. Peter Fridman.

Čo sme pre seba a obec urobili v prvom polroku

hľadiska geografického, národného, náboženského aj misijného.

V závere polroka, v sobotu 23. júna, členovia FSD vystúpili na urbársko-poľovníckej akcii pri diviačej obore za

Lodzinou.
Pripravila: Mgr. Agnesa Žifčáková,

Foto: Mária Poklembová, Ján Gonda
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Postupoví pingpongisti

Už tradične sa začiatkom roka konal turnaj v stolnom

tenise, ktorý už píše svoj 7. ročník existencie. Tohto roku sme

sa rozhodli turnaj rozšíriť aj za hranice našej obce a pozvali

sme aktívnych hráčov z okolitých dedín a ako sa ukázalo bol

to správny krok a ohlasy boli veľmi pozitívne.

Článok, ktorý vyšiel v KORZÁRI a na stránkach

Východoslovenského stolnotenisového zväzu.

„Dňa 6.1.2018 sa v Domaňovciach, okres Levoča uskutočnil

7. ročník memoriálu Ing. Martina Kočiša. Organizátori sa

rozhodli zmeniť doterajší systém turnaja a pozvali aktívnych

hráčov stolného tenisu z 5. – 7. ligy zo susedných obcí, čo sa

ukázalo ako veľmi správne rozhodnutie. Turnaja sa

zúčastnilo celkom 28 hráčov a po 8-hodinovom maratóne sa

stal víťazom Marek Geletka, druhý bol Matej Roch - obaja

domáci hráči, na 3.mieste skončil Dávid Sedlačko a na

štvrtom Miroslav Grzyb - obaja Jamník. Turnaj mal všetky

atribúty vysokej hráčskej kvality, bohatého občerstvenia,

diváckej podpory, ale hlavne to, že celý sa niesol v znamení

skutočnej stolnotenisovej rodiny a pohody. V mene

účastníkov turnaja patrí obetavým funkcionárom veľké

poďakovanie za perfektne zorganizovaný turnaj a už dnes sa

tešíme na 8. ročník. Michal Komara a spol.“

Druhú aprílovú sobotu 14.4.2018 sme sa pod záštitou ZŠ s MŠ

Domaňovce stretli na oslave Svetového dňa stolného tenisu v sále

kultúrneho domu, kde sme deťom objasnili pravidlá tejto skvelej

hry, zahrali si s deťmi, rodičmi ale aj učiteľkami našej ZŠ s MŠ.

Atmosféra bola vynikajúca, deťúrence skvelé a organizácia zo

strany ZŠ s MŠ perfektná. Týmto sa chcem poďakovať ZŠ s MŠ

Domaňovce hlavne p. riaditeľke, že nás k tejto akcii prizvala.

Postup “A“ mužstva do 5. ligy.

Po minuloročnom sklamaní a konečnom 2. nepostupovom

mieste sa nám to tohto roku podarilo. Po skvelej sezóne sme sa

prebojovali do 5. ligy. Od začiatku sezóny sme mali jasno v tom,

čo chceme v tejto sezóne dosiahnuť, aj keď hneď po prvom zápase

s najväčším konkurentom na postup MŠK Krompachy sme u nich

prehrali 11:7, no neodradilo nás to. Sezóna bola náročná a po

domácom víťazstve 11:7 nad MŠK Krompachy sme mali postup

už istý a mohli sme si posledných pár zápasov vychutnať.

Naše „B“ mužstvo v tejto sezóne posilnili 2 cezpoľní hráči – Ivo

Gavroň zo Spišskej Novej Vsi a Jozef Gardošík zo Spišského

Hrhova. Sme radi, že sa naše mužstvo rozrastá a výsledky sa

pomaličky dostavujú. Mužstvo poskladané zo staro-nových hráčov

obsadilo krásne 5. miesto v 7 lige.

Hráči ŠK 1951 SNV Domaňovce: Marek Geletka, Rudolf

Topoli, Miroslav Farkašovský, Matej Roch, Ján Lukáč ml., Ján

Lukáč, Ivo Gavroň, Marek Ruman, Jozef Gardošík, Branislav

Hodorovský, Ján Gonda.

Súťažný ročník 2018/2019 5. a 7. liga Spiš odštartuje začiatkom októbra a bude končiť v apríli 2019. Naše

pôsobenie môžete sledovať na stránkach www.dugi.sk a www.vsstz.sk alebo sa prísť osobne pozrieť na naše domáce

zápasy.

Na záver sa chceme poďakovať naším fanúšikom, ktorí majú nemalú zásluhu na našom postupe do 5. ligy. Veľké

ĎAKUJEME!!!

„Športu zdar“
Pripravil: Matej Roch

http://www.dugi.sk/
http://www.vsstz.sk/
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Základná škola s materskou školou

Čas naozaj rýchlo letí, pretože len nedávno sme

zhodnocovali druhý polrok roku 2017. Dnes je už za nami prvý

polrok roku 2018. Cítime ešte potrebu zhodnotiť úplný koniec

kalendárneho roku 2017. V našej škole sa uskutočnila

matematická pytagoriáda, ktorej sa zúčastnili žiaci 3. a 4.

ročníka. Medzi žiakmi bola jedna úspešná riešiteľka, ktorá nás

reprezentovala na okresnom kole, na ktorom získala krásne 3.

miesto. Pečenie medovníkov už tradične patrí ku koncoročným

prácam všetkých gazdiniek. Aj v našej materskej škole sa deti

pustili do pečenia týchto dobrôt, ktoré rozvoňali celú školu.

Koledovanie sme organizovali prvýkrát a mali sme z toho

veľkú radosť. Navštívili sme najstarších občanov obce. Všetci

nás prijali veľmi srdečne. V závere roka náš žiak získal

v Tatranskej galérii prvenstvo v súťaži Anjel Vianoc 2017.

V januári prišla všetkým žiakom školy porozprávať o histórii

obce p. Žifčáková. Divadelné predstavenie Danka a Janka

mohli deti a žiaci školy zhliadnuť v telocvični. V mobilnom

planetáriu, ktoré bolo postavené v sále kultúrneho domu sa

žiaci dozvedeli zaujímavé informácie. Karneval už tradične

rozveselil všetkých. Tety kuchárky nám napiekli šišky

a samozrejme navštívili sme aj našich susedov – denný

stacionár. Hviezdoslavov Kubín je dlhoročná súťaž v prednese

poézie a prózy. Aj my hľadáme medzi žiakmi talenty, ktoré nás

reprezentujú v okresnom kole v Levoči. Tento rok sme sa

znovu zúčastnili aj súťaže Šaliansky Maťko – prednes

slovenských povestí. Nepriniesli sme žiadne víťazstvo, ale

skúseností veľa.

Veľkonočný rekord v počte 2 888 kraslíc na strome nás

zviditeľnil v rámci celého Slovenska. Máme z toho veľkú

radosť a potešil nás aj Váš záujem v podobe účasti pri uznaní

tohto rekordu. V apríli 2018 sme sa zapojili do projektu „...

ideme hrať ping-poooong“. Túto športovú aktivitu pre deti obce

sme organizovali za pomoci „domaňovských pingpongistov“,

ktorí nás veľmi ochotne poúčali o pravidlách tohto krásne

športu. Veru bola by škoda nevyužiť zo strany mladých obce

priestory a ochotu členov pingpongového klubu.
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Do jarného upratovania okolia sa zapojili všetci členovia

školy – deti, žiaci, učiteľky, školník.

V súťaži Slávik 2018 našu školu reprezentovali dve žiačky,

ktoré sú odborne vedené učiteľkou ZUŠ Spišský Hrhov.

Mesiac apríl sme ukončili Zápisom do 1. ročníka na školský

rok 2018/2019. Našu školu opustí 6 žiakov - štvrtákov a od

septembra príde taktiež 6 žiakov – prvákov. Všetkým

štvrtákom želáme veľa úspechov a zúročenie všetkých

domaňovských vedomostí. Každoročne v máji Hasičská

stanica v Levoči organizuje Deň otvorených dverí, kde sú

pozvaní všetci z blízkeho okolia. Tento rok sme sa nechali aj

my pozvať a navštívili sme „ujov hasičov“. Akcia vyšla

perfektne. Deti mali možnosť vidieť všetku techniku – autá,

rebríky, priestory hasičov, ako aj zásah a záchranu zranenej

osoby z havarovaného auta. Zaujímavú aktivitu zažili detičky

z MŠ, keď na pozvanie obce Granč-Petrovce sa zúčastnili

akcie „Dorotka a jej priatelia“, ktorej cieľom bolo upevniť si

vedomosti zo záchrany života. Vojenskú prehliadku mali deti

možnosť vidieť v Klčove, kde sme boli pozvaní materskou

školou.

Úžasnou akciou, ktorá bola organizovaná školou a ochotnými

rodičmi bol Juniáles pre deti. Aj napriek nie najlepšiemu

počasiu si nesmierne vážime záujem návštevníkov o akciu.

K posledným akciám školského roku 2017/2018 bol plavecký

výcvik pre žiakov 3. a 4. ročníka v ZŠ Nejedlého v Spišskej

Novej Vsi. Poďakovanie za pomoc počas celého školského

roka sme vyslovili na ďakovnej svätej omši 29.6.2018.

Všetkým želáme pokojné, bezpečné a telu i duchu lahodiace

oddychové dni.

Pripravil: kolektív ZŠ s MŠ



v našej obci. Oslovení boli členovia DHZ, občania obce a naši

najmenší – deti. Upratovanie sa konalo dňa 21.04.2018 a zúčastnili sa ho naši mladí hasiči „Hry Plameň a deti

našej obce. Rozdelili sme sa na skupiny a upratali sme všetky ulice, ihrisko aj Lodinu pri ihrisku, verejné priestranstvo

v centre obce a najviac ich bavilo čistenie potoka v gumákoch. Sami sa čudovali koľko odpadu sa nazberalo. Tí čo ešte

vládali pomohli pri uprataní požiarnej zbrojnice. Veľké ďakujem všetkým, ktorí sa zúčastnili tejto akcie a takto si

uctili našu „matku ZEM“. V nedeľu 17. júna 2018 sa na futbalovom ihrisku v Domaňovciach

konalo územné kolo súťaže DHZ a hasičského dorastu. Súťaže sa

zúčastnilo celkom 23 družstiev z obcí okresu Levoča v piatich

kategóriach. Našim mužom srdečne blahoželáme k získaniu 2. miesta v

III. okrsku a veríme, že i naďalej budú takto reprezentovať našu obec.

Veľké ĎAKUJEME patrí všetkým členom DHZ Domaňovce,

poslancom obecného zastupiteľstva, zamestnancom obce a obecnej

firmy, urbariátu, poľovníkom, športovcom a dobrovoľníkom, ktorí boli

nápomocní pri príprave a organizácii tejto súťaže. Vďaka Vám táto

súťaž prebiehala bez komplikácií a taktiež členovia Územnej

organizácie DPZ SR vyslovili úprimné poďakovanie a spokojnosť s

organizovaním tejto súťaže.

Dňa 30.06.2018 sa v Spišskom Hrušove konal 3. ročník o pohár

starostky obce a 3. kolo Spišskej Hasičskej Ligy. Tejto súťaže sa

zúčastnilo naše novovytvorené družstvo mladých chlapcov - mužov.

Mali veľkú odvahu, nakoľko ich tréning netrval viac ako dva týždne. Aj

keď obidva pokusy boli neplatné držali sa statočne. Ich sklamanie bolo

veľké, ale získali nové skúsenosti a znalosti. Verím, že táto skúsenosť

ich len naštartuje k tomu, aby nezanevreli na tento šport a ďalej sa

rozvíjali a mali tak radosť sami zo seba a zo svojich úspechov. Držím

palce chlapci!!!

“PLAMEŇÁČIKOVIA”
Naše novo vytvorené družstvo mládeže sa dňa 9. júna v Dravciach

zúčastnilo na územnom kole hry Plameň. Družstvo dievčat

reprezentovaloreprezentovalo našu obec a umiestnilo sa na 3. mieste. Poďakovanie patrí všetkým dievčatám aj

náhradníčkam, ktoré aj keď na súťaži nesúťažili, ale získali znalosti a zručnosti a v prípade neprítomnosti na

tréningoch a aj priamo na súťaži vedeli nahradiť chýbajúceho člena.

Chcem sa poďakovať aj chlapcom, ktorí pravidelne chodili na tréningy, pracovali na sebe a svoje poslanie brali

zodpovedne. Je mi ľúto, že nemohli aj oni reprezentovať našu obec pre ľahkovážnosť iných. V tejto súťaži je potrebný

každý jeden člen a spolupráca medzi sebou je veľmi dôležitá. Tu jeden nezmôže nič, no deviati vytvoria útok. Verím,

že v budúcnosti aj oni vytvoria družstvo, ktoré bude môcť ukázať svoju súťaživosť a znalosti.

Pripravila: Iveta Salugová
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Konečne sme sa dočkali!

Dňa 7. júna 2018 ministerka vnútra Denisa Saková v Prešove

slávnostne odovzdala 146 obciam z 9 východoslovenských okresov

protipovodňový balík prvej pomoci. Balík tvorí kalové čerpadlo,

generátor elektrickej energie, prenosné osvetlenie, povodňové

bariéry, elektrické kalové čerpadlo, set náradia a prívesný vozík.

Špeciálna technika bude k dispozícii dobrovoľným hasičom

v prípade záplav. Aj keď by sme boli radšej keby sa takáto situácia

nezopakovala, pretože následky živelných pohrôm prinášajú

ohrozenia na majetku, životného prostredia, zdravia a najcenejšieho

čo máme “ života”.

Následne na to dňa 21.06.2018 sa naši členovia DHZ zúčastnili

na odborno-metodickom zamestnaní veliteľov DHZ obcí v Levoči.

Súčasťou zamestnania boli ukážky záchrany z vodnej hladiny a

budovanie protipovodňovej bariéry pri vodnej nádrži Levoča. Pri

týchto záchranných ukážkach sa aj oni aktívne zapojili.

Naši členovia DHZ Domaňovce absolvovali školenie na

preventívne protipožiarne kontroly domov. Tieto kontroly sa budú

vykonávať v našej obci na základe poverenia Obecného úradu pred

vykurovacou sezónou. O presnom termíne budú naši občania

informovaní.

Pri príležitosti Dňa Zeme sme sa rozhodli zorganizovať jarné

upratovanie



Obora v Domaňovciach

Vznik diviačej obory v Domaňovciach sa datuje na jeseň roku 2016, avšak

myšlienka na realizáciu takéhoto projektu dozrievala v hlavách poľovníkov

niekoľko rokov. Poľovník bez psa je iba polovičný poľovník, hovorí stará

múdrosť a tak väčšina poľovníkov v obci sa venuje aj poľovníckej kynológii.

Dobrá príprava duriča na skúšky poľovnej upotrebiteľnosti si vyžaduje aj

výcvik odvahy v diviačom oplôtku. Táto disciplína sa skúša aj v rámci Skúšok

duričov organizovaných Slovenským poľovníckym zväzom. Nakoľko

v blízkom či ďalekom okolí boli možnosti na tréning tejto disciplíny značne

obmedzené, rozhodli sa kamaráti, poľovníci z Domaňoviec, že si takúto oboru

vybudujú doma. A tak po získaní potrebných povolení, podpisov a súhlasov

začali s výstavbou v novembri 2016. Na jar nasledujúceho roku už bola obora

dokončená a pribudli aj obyvatelia obory a mohlo sa začať s výcvikom. Táto

správa sa medzi poľovníkmi veľmi rýchlo rozšírila a do obory začali

prichádzať poľovníci so svojimi psíkmi zo širokého okolia, a tým sa vlastne

splnil účel diviačieho oplôtku a to hlavne výcvik psíkov.

Poloha, prístup a rozloha obory /okolo 3500m2/ sú ideálne

parametre na realizáciu skúšok duričov, a tak sa na jeseň 2017

v Domaňovciach vykonávala skúška odvahy v diviačom oplôtku

v rámci troch skúšok duričov.

„Jánske ohne 2018“

Áno, aj táto tradícia sa v Domaňovciach dočkala znovuzrodenia.

Po rokoch, kedy na Jána nad dedinou nehorela vatra, sa jedna rozhorela

v sobotu 23. júna. Neostalo však iba pri tom. Už od 15. hodiny bol pre

obyvateľov našej obce pripravený bohatý program. Túto vydarenú akciu si

zobrali pod záštitu poľovníci a spoločníci Diviačej obory a Urbiariát

pozemkové spoločenstvo Domaňovce. Aj napriek nepriaznivému počasiu si

cestu k obore našlo množstvo ľudí, a tak o 15. hodine za zvuku poľovníckeho

rohu predseda Urbiariátu, p. Miroslav Matičšík, slávnostne otvoril 1. ročník

„Jánskych ohňov“. O tradíciách Jánskych ohňoch, ako aj o urbariáte veľmi

zaujímavo hovorila p. Žifčáková. Lukáš Lisoň prítomných krátko oboznámil

s históriou a účelom diviačej obory. Celý priebeh vynikajúco moderovala

Katka Hradiská. S vystúpením sa predstavil aj folklórny súbor Domaňovčan.

Poľovníci predviedli poľovnícke plemená psov a oboznámili ľudí s históriou

ich šľachtenia a využitím v poľovníctve.

Každý si prišiel na svoje. Pre najmenších bola pripravená súťaž v skákaní vo

vreci, beh v gumených čižmách veľkosti č. 10 . Deti sa mohli povoziť na

koni a pre menej smelých bol pripravený aj koník s kočom. Súťažilo sa aj

v pílení dreva a streľbe zo vzduchovky. A tak po sobote sú známe aj mená

najrýchlejšieho muža – Kamila Garčára a ženy – Dany Farkašovskej v pílení

dreva, ako aj muža – Rudolfa Fridmana a ženy – Ivetky Gondovej ml.

s najpresnejšou rukou.

Kto mal šťastie, vyhral krásne hodnotné ceny v tombole, o ktorú sa postaralo

Poľovníctvo Trapper Spišská Nová Ves.
Počas celého dňa sa podával výborný poľovnícky guláš a chutná domáca grilovaná klobáska. A tak za zvuku hudby,

o ktorú sa postaral Matej Roch sa ľudia bavili do neskorých večerných hodín.
Pripravil: Ing. Lukáš Lisoň, PhD.
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